
 

Interpellationssvar- Statsbidrag till äldre

Tack för frågan från Socialdemokraterna angående statsbidrag till äldre. Frågan om riktade 
statsbidrag har aktualiserats ytterligare under pandemiåret. Man kan ifrågasätta motivet 
bakom den penningström som har flödat ur statskassan. Statsbidrag har många gånger 
utfärdats på lösa grunder med otydliga regler och med ett uppföljningssystem med kraftiga 
brister. Man kan nästan tro att vissa av dessa bidragen har syniska orsaker när vi får bidrag 
för att hantera personalvårdande åtgärder den första december med utbetalning innan den 
trettioförsta december kan man fråga sig vad syftet är. 

Vad gäller de specifika riktade bidragen till äldreomsorgen, förekommer de i begränsad 
omfattning. Det ingår inte några särskilt riktade statsbidrag till äldreomsorgen i de generella 
bidragen. Det är allmänt ökade generella bidrag 2021, då del av beslutade extra generella 
bidrag år 2020 även ingår i 2021 års generella bidrag. Det kan noteras att en hel del av 
bidragsmassan kan sökas i år men utvärderingskriterierna och utvärderingen beräknas inte 
bli färdigt förens i början av nästa år. Det är först då vi vet vilka pengar vi kan tillgå. Detta 
ställer inte bara omöjliga krav på förvaltningsorganisationen utan även stora 
bokföringsmässiga problem, då bidragen som utbetalats men som ändå inte uppfyller 
kriterierna som beslutas i efterhand måste återbetalas. Frågan är snarare hur ska vi kunna 
budgetera för dessa medel. 

Jag ställer en motfråga till Hanna Svensson, kommer du verka för att Socialdemokraterna 
inför rimligare och mer praktiskt fungerande regler för dessa bidrag.  

Klicka här för att skriva en sammanfattning.

Adam Reuterskiöld (M)
Kommunstyrelsens ordförande 
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